
Referat 

 

Møde i Rådet for Energieffektiv Omstilling (REO) d. 14. 

september 2022 kl. 09:00-12:00 

Mødet blev afholdt i Energistyrelsen, Carsten Niebuhrs Gade 43, 1577 København 

Deltagere: 

Rådet for Energieffektiv Omstilling: 
1. Gunde Odgaard  Formand/BAT-kartellet 
2. Søren Dyck-Madsen CONCITO 
3. Rune Dybvad Simonsen Dansk Erhverv 
4. John Elmertoft  Dansk Fjernvarme 
5. Anders Stouge  Dansk Industri (DI)  
6. Anders Millgaard  De Frie Energiselskaber 
7. Morten Jarlbæk Pedersen EjendomDanmark 
8. Dorte Nørregaard Larsen Energiforum Danmark 
9. Kern Lærkholm Petersen Forbrugerrådet Tænk 
10. Majbritt Juul  Foreningen af Rådgivende Ingeniører (FRI) 
11. Martin Dam Wied  Dansk Energi  
12. Isak Dyrløv Klindt   Kommunernes Landsforening (KL) 
13. Simon Horsholt  Landbrug & Fødevarer  
14. Helene Dyrhauge  RUC 
15. Christian Jarby  Rådet for Grøn Omstilling (RGO) 
16. Brian Hovmand  SMVdanmark 
17. Katrine Bjerre Eriksen SYNERGI 
18. Marie Christina Rizzo  TEKNIQ Arbejdsgiverne 
19. Gunnar Boye Olesen VedvarendeEnergi 
20. Lennart Østergaard VELTEK  

Energistyrelsen (ENS)/KEFM’s departement (KEFM): 

1. Stine Leth Rasmussen ENS 
2. Vincent Rudnicki  ENS 
3. Rasmus Tengvad  ENS 
4. Rikke Reumert Schaltz  ENS 
5. Charlotte Kirk Larsen ENS 
6. Stine Grabow Bay  ENS 
7. Louise Kastrup  ENS 
8. Line Kold  ENS 
9. Kaj Lynggaard Isaksen  ENS 
10. Anders Gerhard Jørgensen ENS 

11. Sofia Hemmingsen KEFM 
12. Mieke Bak  KEFM 
13. Sune Flemming Jørgensen  ENS (ref.) 

 
Andre deltagere: 

1. Christian Noll   DENEFF 
2. Kasper Frederik Larsen SYNERGI 
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3. Steen Kramer Jensen Dansk Fjernvarme 

Afbud: 
1. Michael Mücke Jensen Drivkraft Danmark  
2. Brian Vad Mathiesen Aalborg Universitet 
3. Henrik W. Petersen Fagbevægelsens Hovedorganisation 
4. Lene Espersen  Danske Arkitektvirksomheder 

 
1. Velkomst og orientering v/ rådets nye formand, Gunde Odgaard 

 
Formand Gunde Odgaard bød velkommen og orienterede om dagens møde samt 
andre relevante emner.  
 

• Møde mellem KEFM’s departement, Energistyrelsen og formanden 
D. 9. september 2022 mødtes REO’s formand Gunde Odgaard med repræsentanter 
fra KEFM’s departement og Energistyrelsen, herunder afdelingschef Anders Hoffmann, 
vicedirektør Stine Leth Rasmussen og kontorchef Vincent Rudnicki. Formålet med 
mødet var at hilse på REO’s nye formand og drøfte REO’s fremadrettede arbejde.  
 

• Tema om ESCO 
Det er formandens ønske, at REO beskæftiger sig med ESCO. For at kickstarte en 
proces der forhåbentligt munder ud i dannelsen af en arbejdsgruppe, inviteres der til 
møde i KL d. 25. oktober 2022. Rådsmedlemmerne får nærmere besked om dette.  
 

• REO-møde d. 30. november 2022 
Formanden informerede om, at rådsmødet d. 30. november 2022 bliver flyttet til et 
andet tidspunkt. Rådsmedlemmerne får nærmere besked om dette.  
 

2. Energisituationen og politiske aftaler v/ vicedirektør Stine Leth Rasmussen 

 
Vicedirektør i Energistyrelsen Stine Leth Rasmussen præsenterede den aktuelle 
energisituation, og hvad der foregår af relateret politisk arbejde nationalt og på EU-
niveau.  
 
Oplæg er sendt til rådsmedlemmerne efter mødet.  
 

3. Vedtagelse af anbefalinger vedr. øget digitalisering og frisætning af data 

 
Kaptajn for arbejdsgruppen, Katrine Bjerre, præsenterede kort de udarbejdede 
anbefalinger. Anbefalingerne blev herefter godkendt af REO og vil nu blive 
overleveret til ministeren.   
 

4. Fokus på energispareråd – nationalt og internationalt  

 
Christian Noll fra den tyske organisation DENEFF præsenterede deres erfaringer med 
arbejdet med energieffektivisering.  
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Herefter præsenterede teamleder Line Kold Energistyrelsens energisparekampagne 
og planerne for denne for den resterende del af året. 
 
Rådmedlemmerne havde herefter mulighed for at stille spørgsmål og drøfte, om der 
skulle nedsættes en arbejdsgruppe der skal fokusere på, hvordan man sparer på 
energien. Det blev besluttet, at Anders Stouge fra Dansk Industri bliver kaptajn for 
en arbejdsgruppe. Arbejdsgruppen vil arbejde på at samle et inspirationskatalog med 
energisparetiltag. Rådsmedlemmerne får nærmere besked om dette.  
 
Oplæg er sendt til rådsmedlemmerne efter mødet.  
 

5. Status fra Energistyrelsen: 

 
a. Aktuelt på EU-niveau 

 
Kontorchef Rasmus Tengvad orienterede om aktuelle EU-processer, herunder 
status på EED, EPBD og ecodesignforordningen. 
 
Oplæg er sendt til rådsmedlemmerne efter mødet. 
 

b. Tilskudspuljer 
 
Teamleder Kaj Isaksen orienterede om Fjernvarmepuljen, puljen til 
energiforbedringer i kommunale og regionale bygninger, Skrotningsordningen 
samt Bygningspuljen. 
  
Kontorchef Vincent Rudnicki præsenterede kort tilskudspulje for nye 
teknologier. Denne pulje hører egentlig under Digitaliseringsstyrelsen, men 
kan have interesse for REO.  
 
Kontorchef Rikke Schaltz orienterede om status for Erhvervspuljen.  
 
Oplæg er sendt til rådsmedlemmerne efter mødet.  
 

6. Evt. 

 

Der var intet at tilføje til eventuelt.  

 

  


